



CAPIA
ACAPR

Canadian Association of Professional Intelligence Analysts
Association canadienne des analystes professionnels du renseignement

CAPIA INFORMATION & JOINING INSTUCTIONS

INFORMATIONS SUR L'ACAPR LA DIRECTIVES POUR SE JOINDRE

February 2022

TABLE OF CONTENTS / TABLE DES MATIÈRES

WHAT IS CAPIA? / QU'EST-CE QUE L'ACAPR?.....	2
WHAT WE DO / CE QUE NOUS FAISONS.....	3
CAPIA REPRESENTATION / ACAPR REPRÉSENTATION.....	4
CAPIA COIN / PIÈCE DU ACAPR.....	5
PAYMENT INSTRUCTIONS / INSTRUCTIONS DE PAIEMENT.....	6
CAPIA PARTICIPANT FORM / FORMULAIRE D'ADHÉSION À L'ACAPR.....	7





CAPIA
ACAPR

Canadian Association of Professional Intelligence Analysts
Association canadienne des analystes professionnels du renseignement

WHAT IS CAPIA? / QU'EST-CE QUE L'ACAPR?

The Canadian Association of Professional Intelligence Analysts (CAPIA) is an informal association of intelligence professionals, drawn from federal government departments and agencies. It is housed in the Intelligence Assessment Secretariat of the Privy Council Office (PCO).

Formed in 2003, via cross-departmental agreement, CAPIA was created to promote a sense of community amongst Canadian intelligence analysts and their managers. It also aims to set the standard for professional development in the intelligence analysis community in Canada. This is accomplished through participation in frequent CAPIA events including workshops, brown-bag lunches, and participant social networking events.

CAPIA exists for the benefit of professional analysts and the managers of analysts. Participation in CAPIA is open to federal public servants and members of the Canadian Armed Forces with a minimum SECRET level security clearance, whose responsibilities include the formal analysis and use of security and intelligence products.

L'Association Canadienne des Analystes Professionnels du Renseignement (ACAPR) est une association officieuse de professionnels du renseignement venant de ministères et d'organismes du gouvernement fédéral. Elle siège au Secrétariat de l'évaluation du renseignement du Bureau du Conseil privé (BCP).

L'ACAPR a été fondée en 2003 au moyen d'une entente interministérielle, pour encourager une communauté entre les analystes du renseignement canadiens et leurs gestionnaires. L'Association vise aussi à établir les normes de développement professionnel au sein de la communauté canadienne de l'analyse du renseignement. Elle atteint ces objectifs au moyen de rencontres fréquentes, notamment des ateliers, des déjeuners-causeries et des réunions sociales de réseautage.

L'ACAPR bénéficie aux analystes professionnels et aux gestionnaires de ceux-ci et celles-ci. L'adhésion à l'ACAPR est ouverte aux fonctionnaires fédéraux et aux membres des Forces armées canadiennes jouissant d'une cote de sécurité minimale au niveau SECRET, et dont les fonctions s'étendent à l'analyse et l'emploi de produits de la sécurité et du renseignement.





WHAT WE DO / CE QUE NOUS FAISONS

By promoting the efficient and effective stewardship of analytical resources, CAPIA will help to ensure that the Government of Canada has the best intelligence analysis professionals and products, in support of its policy- and decision-making procedures. CAPIA offers a secure space in which analysts throughout government can share insights and best practices, in order to enhance their professional performance.

Sociaux

CAPIA regularly holds after-work events which provide an opportunity to socialize informally with fellow analysts from across the community. Previous events have also featured guest speakers such as the Executive Director of ITAC.

Mentoring

CAPIA occasionally holds after-work mentoring events in which experienced and respected analysts from the Canadian Security and Intelligence community address topics and themes about the nature of the intelligence profession in Canada and the aspects and challenges that a new or developing analyst could expect to face in their career.

Workshops

CAPIA workshops are free of charge to members, and are typically held twice a year in spring and fall. These tend to be thematic, focusing on trending events or regions.

Professional Development Sessions (PDS)

CAPIA Professional Development Sessions are held on an ad hoc basis (typically 1 per month), sponsored by participating organizations. PDS are free of charge to all active CAPIA participants.

- *Identifying High-Risk Targets in Illegal Trade Networks* (ECCC - 25.01.2021)
- *Understanding Fisheries Intelligence: Why Countering Illegal Unreported, and Unregulated (IUU) is also a security concern* (DFO – 09.12.2021)
- *Introduction to the National Cybercrime Coordination Unit* (RCMP – 23.11.2021)
- *Old Taliban, New Afghanistan: Interpreting Events Since the Fall of Kabul* (9.11.2021)
- *Online Child Sexual Exploitation and Project Shadow* (FINTRAC – 19.10.2021)

En encourageant la gestion efficace et efficiente des ressources analytiques, l'ACAPR contribuera à assurer que le Gouvernement du Canada dispose des professionnels et des produits d'analyse du renseignement les meilleurs pour soutenir ses politiques et ses procédures de décision. L'ACAPR offre un espace sécurisé qui permet aux analystes de toutes les institutions du Gouvernement du Canada de partager leurs idées et leurs meilleures pratiques pour améliorer leurs performances professionnelles.

Rencontres sociales

L'ACAPR organise régulièrement des rencontres sociales après le travail pour se détendre avec des analystes venant de tous les horizons. Des conférenciers ont été invités, comme le directeur exécutif du CIET.

Le mentorat

L'ACAPR tient occasionnellement des activités de mentorat après le travail au cours desquelles des analystes expérimentés et respectés de la communauté abordent des sujets et des thèmes sur la nature de la profession de renseignement au Canada et sur les aspects et les défis auxquels un analyste nouveau ou en développement pourrait s'attendre.

Ateliers

Les ateliers sont gratuits pour les adhérents à l'ACAPR. Ils ont lieu deux fois par an, au printemps et à l'automne. Ils ont tendance à être thématiques et à se concentrer sur des événements ou des régions à l'ordre du jour.

Sessions de développement professionnel

Les sessions de développement professionnel de l'ACAPR sont organisées sur une base ad hoc (généralement 1 par mois), parrainées par les organisations participantes. Les SDP sont gratuits pour tous les participants l'ACAPR actifs.

- *Identification des cibles à haut risque dans les réseaux de commerce illégal* (ECCC – 25.01.2022)
- *Comprendre le renseignement sur les pêches : pourquoi la lutte contre les espèces illégales non déclarées et non réglementées (IUU) est également un problème de sécurité* (MPO – 09.12.2021)
- *Présentation de l'Unité nationale de coordination de la cybercriminalité* (GRC - 23.11.2021)
- *Anciens talibans, nouvel Afghanistan : interprétation des événements depuis la chute de Kaboul* (9.11.2021)
- *Exploitation sexuelle des enfants en ligne et projet Shadow* (CANAFE – 19.10.2021)



CAPIA REPRESENTATION / ACAPR REPRÉSENTATION

The following organizations are presently represented within CAPIA:

- Bank of Canada (BoC)
- Canada Border Services Agency (CBSA)
- Canada Revenue Agency (CRA)
- Canadian Coast Guard (CCG)
- Canadian Food Inspection Agency (CFIA)
- Canadian Nuclear Safety Commission (CNSC)
- Canadian Radio-television and Telecommunications Commission (CRTC)
- Canadian Security Intelligence Service (CSIS)
- Commissioner of Canada Elections (CCE)
- Communications Security Establishment (CSE)
- Competition Bureau Canada
- Correctional Service Canada (CSC)
- Defence Research & Development Canada (DRDC)
- Department of Finance Canada
- Department of Justice Canada (DoJ)
- Department of National Defence (DND)
- Employment & Social Development Canada (ESDC)
- Environment and Climate Change Canada (ECCC)
- Export Development Canada (EDC)
- Financial Transactions and Reports Analysis Centre of Canada (FINTRAC)
- Fisheries and Oceans Canada (DFO)
- Global Affairs Canada (GAC)
- Health Canada
- Immigration, Refugee and Citizenship Canada (IRCC)
- Innovation, Science and Economic Development Canada (ISED)
- Integrated Terrorism Assessment Centre (ITAC)
- Natural Resources Canada (NRCAN)
- Privy Council Office (PCO)
- Public Health Agency of Canada (PHAC)
- Public Safety Canada
- Public Services and Procurement Canada (PSPC)
- Royal Canadian Mounted Police (RCMP)
- Shared Services Canada (SSC)
- Transport Canada (TC)

Les organisations suivantes sont actuellement représentées au sein de l'ACAPR :

- Affaires mondiales Canada Agence canadienne d'inspection des aliments (ACIA)
- Agence de la santé publique du Canada (ASPC)
- Agence des services frontaliers du Canada (ASFC)
- Agence du revenu du Canada (ARC)
- Banque du Canada
- Bureau de la concurrence Canada
- Bureau du Conseil privé (BCP)
- Centre d'analyse des opérations et déclarations financières du Canada (CANAFE)
- Centre de la sécurité des télécommunications (CST)
- Centre intégré d'évaluation du terrorisme (CIET)
- Conseil de la radiodiffusion et des télécommunications canadiennes (CRTC)
- Commissaire aux élections fédérales (CEF)
- Commission canadienne de sûreté nucléaire (CCSN)
- Emploi et Développement social Canada (EDSC)
- Environnement et Changement climatique Canada (ECCC)
- Exportation et développement Canada (EDC)
- Garde côtière canadienne (GCC)
- Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada (IRCC)
- Innovation, Sciences et Développement économique Canada (ISDE)
- Ministère de la Défense nationale (MDN)
- Ministère de la Justice
- Ministère des Finances Canada
- Pêches et Océans Canada (MPO)
- Recherche et développement pour la défense Canada (RDDC)
- Ressources naturelles Canada
- Santé Canada
- Sécurité publique Canada
- Service canadien du renseignement de sécurité (SCRS)
- Service correctionnel Canada (SCC)
- Services publics et Approvisionnement Canada (SPAC)
- Transports Canada



**CAPIA
ACAPR**

Canadian Association of Professional Intelligence Analysts
Association canadienne des analystes professionnels du renseignement

CAPIA Coin for Sale

Recto – LOGO

This symbol originated in ancient Egypt and is associated with “protection against evil” and “all knowingness.”

Note the eyeball is a globe of the world.

Verso – TUDOR ROSE

This dates back to the “Wars of the Roses” when many inns carved roses in their ceilings. Espionage issues discussed “under the rose” or “Sub-Rosa” were treated as secret. This symbol is now used throughout the British Commonwealth to denote a professional intelligence organization.

MOTTO – “*respice, adspice, prospice*”

means “analyzing the past, analyzing the present, analyzing the future.”

Pièce du ACAPR à vendre

Recto – LOGO

Ce symbole trouve son origine dans l'Égypte ancienne et est associé à la « protection contre le mal » et la « connaissance globale ».

À noter que le globe oculaire représente le globe terrestre.

Verso – ROSE TUDOR

Ce symbole date de la guerre des Deux-Roses, alors que l'on gravait des roses aux plafonds de nombreuses auberges. Les informations alors échangées « sous la rose » ou « sub rosa » étaient considérées comme secrètes. La rose Tudor est maintenant utilisée au travers du Commonwealth britannique pour symboliser les organisations professionnelles de renseignement.

DEVISE – « *respice, adspice, prospice* » signifie « regarde le présent, regarde le passé, regarde l'avenir ».

\$10 each
chaque

Please contact your CAPIA representative
or email capia-acapr@pco-bcp.gc.ca

Veuillez communiquer avec votre
représentant du ACAPR ou par courriel
capia-acapr@pco-bcp.gc.ca





PAYMENT INSTRUCTIONS / INSTRUCTIONS DE PAIEMENT

Below you will find the list of payment methods accepted by CAPIA and the instructions on how to process the payment.

Vous trouverez ci-dessous la liste des modes de paiement acceptés par CAPIA et les instructions sur la manière de traiter le paiement.

E-TRANSFER (PREFERRED) / VIREMENT ÉLECTRONIQUE (PRÉFÉRÉ)

Instructions:

- User logs in to their own bank account and selects *Transfer Funds* (or similar title).
- User enters capia.acapr@gmail.com as destination.
- User enters amount, e.g. \$20.00.
- User enters user's agency name in a Comments field.
- User enters a security question, which can be anything, e.g. "CAPIA?".
- User enters the security answer, which must be "**Association**".
- User clicks *Submit*.

Instructions :

- L'utilisateur se connecte à son propre compte bancaire et sélectionne *Transfert de fonds* (ou titre similaire).
- L'utilisateur saisit capia.acapr@gmail.com comme destination.
- L'utilisateur saisit le montant, par exemple 20,00 \$.
- L'utilisateur saisit le nom de son agence dans un champ Commentaires.
- L'utilisateur saisit une question de sécurité, qui peut être n'importe laquelle, par exemple « CAPIA ? »
- L'utilisateur saisit la réponse de sécurité, qui doit être « **Association** ».
- L'utilisateur clique sur *Soumettre*.

PAYPAL

Instructions for members (individuals or agencies):

- Member/payer logs in to their PayPal account at paypal.com
- Click on *Pay Or Send Money*
- Click on *Pay For Goods Or Services*
- Enter amount (\$20 for individual, or aggregate amount for agency payment) and e-mail address as capia.acapr@gmail.com
- Click on *Add a note* and enter the name of your organization.
- Enter member/payer's billing address.
- Click Next and/or Send
- Indicate that you paid via PayPal on your membership form.

Instructions pour les membres (individus ou agences) :

- Le membre/payeur se connecte à son compte PayPal sur paypal.com.
- Cliquez sur *Payer ou envoyer de l'argent*
- Cliquez sur *Payer pour des biens ou des services*
- Entrez le montant (20 \$ pour un individu, ou un montant global pour un paiement d'agence) et l'adresse électronique comme capia.acapr@gmail.com
- Cliquez sur *Ajouter une note* et entrez le nom de votre organisation.
- Saisissez l'adresse de facturation du membre/payeur.
- Cliquez sur *Suivant et/ou Envoyer*
- Indiquez que vous avez payé par PayPal sur votre formulaire d'adhésion.

CASH OR CHEQUES / ESPÈCES OU CHÈQUES

Instructions: Please reach out to your Steering Committee Representative, they will provide details on how to arrange to receive your payment.

Instructions : Veuillez contacter votre représentant du comité directeur, il vous fournira des détails sur la manière de recevoir votre paiement.



CAPIA
ACAPR

Canadian Association of Professional Intelligence Analysts
Association canadienne des analystes professionnels du renseignement

CAPIA PARTICIPANT FORM 2022-2023 / FORMULAIRE D'ADHÉSION À L'ACAPR 2022-2023

The annual participant fee of \$20 allows you access to all Professional Development Sessions, the Annual Conferences, and you will receive a CAPIA lapel pin with your paid participation.

La cotisation annuelle de 20 \$ vous permet d'accéder à toutes les sessions de développement professionnel, aux conférences annuelles, et vous recevrez un pin's de l'ACAPR avec votre participation payante.

PARTICIPATION REQUIREMENTS / CONDITIONS D'ADHÉSION

CAPIA Participants must meet all three of the following requirements, subject to the interpretation of the authorizing Steering Committee Rep:

1. holds a minimum **SECRET** security classification,
2. works for the Canadian federal government, and
3. is understood to be a professional intelligence practitioner.

Les adhérents à l'ACAPR doivent satisfaire les 3 conditions suivantes, sous réserve de l'interprétation du représentant responsable du Comité de direction:

- 1) est titulaire d'une cote de sécurité minimale **secrète**,
- 2) travaille pour le gouvernement fédéral canadien,
- 3) est considéré comme un professionnel du renseignement.

PARTICIPANT INFORMATION / INFORMATIONS SUR LES PARTICIPANTS

Steering Committee Rep / Représentant du Comité directeur :

Participant Name/nom du participant:

Department or Agency / Ministère ou organisme:

Email / courriel:

Payment Method (select one) / Mode de paiement (choisissez-en un):

e-Transfer/Virement Interac | PayPal | Cheque/chèque | Cash/argent

We, the undersigned, confirm that the participant meets ALL of the aforementioned participation requirements.

Les soussignés confirment que le participant (la participante) répond aux conditions de participation énumérées ci-dessus.

Participant Signature & Date / Signature du participant (de la participante) & date

Steering Committee Rep Signature & Date / Signature du Représentant du Comité directeur & date

CAPIA COINS / PIÈCES DE L'ACAPR

Each coin costs \$10 and are only available to CAPIA participants. How many coins would you like to purchase?

Chaque pièce coûte 10 \$ et n'est disponible que pour les participants à l'ACAPR. Combien de pièces souhaitez-vous acheter ?

_____ x \$10 = \$_____

THE FINE PRINT / LES PETITS CARACTÈRES

- The contribution allows the person signing up to participate in CAPIA events from April 1, 2022 to March 31, 2023, so long as they continue to meet the participation requirements.
- Information provided on this form is for logistical purposes only. It will not be shared or distributed.
- Participation in CAPIA is entirely voluntary.
- Contributions are not tax deductible and they are non-refundable.

- Les frais d'adhésion permettent au signataire de prendre part aux réunions de l'ACAPR entre le 1^{er} avril 2021 et le 31 mars 2023, à condition que celui-ci ou celle-ci continue à répondre aux conditions de participation.
- Les renseignements fournis source formulaire visent uniquement les besoins logistiques de l'ACAPR et ne sont, ni partagés, ni distribués.
- L'adhésion à l'ACAPR est purement volontaire.
- Les frais d'adhésion ne sont, ni déductibles des impôts, ni remboursables.